

[View this email in your browser](#)



100 Days of Ongoing Genocide in Gaza Amid the International Community's Failure to Protect Palestinians

Today, 14 January 2024, Israel's genocidal military campaign against Gaza enters its hundredth day. Over this period, Al Mezan, Al-Haq, and the Palestinian Centre for Human Rights (PCHR) have monitored and exposed the plethora of war crimes, crimes against humanity, and acts constituting genocide committed by the Israeli authorities and military across the occupied Palestinian territory, with its epicenter in Gaza. A hundred days later, the international community still [falls short of fulfilling its duty](#) to protect the Palestinian people.

The [Israeli military is killing an average of 250 Palestinians per day in Gaza](#), a higher daily death rate than any other twenty-first-century armed conflict. In 100 days, Israeli attacks have killed one out of every 100 Palestinians in Gaza and injured—often with life-altering wounds—at least two Palestinians in every 100. As we write, thousands of Palestinians remain buried under rubble, whether dead or alive, some enduring this situation for days or even weeks. Hundreds of bodies are in a state of decay, deprived of the right to a dignified burial, as Israel continues to [deny](#) medical and rescue teams access to areas where its troops and soldiers are deployed.

According to the Palestinian Ministry of Health, between 7 October 2023 and 12 January 2024, Israel's genocidal military campaign in Gaza killed 23,843 Palestinians and wounded 60,317 more. According to the Government Media Office in Gaza, among those killed are approximately 10,400 children, 7,100

women, 337 medical personnel, 45 civil defense personnel, and 117 journalists. Our teams on the ground emphasize that the actual number of fatalities is considerably higher than the figure announced by the Ministry of Health, as a substantial number of individuals remain trapped under the rubble.

This chilling death and injury toll occurs amidst a deliberately imposed humanitarian crisis by the Israeli authorities upon the 2.3 million Palestinian residents of Gaza. Ninety percent of Palestinians have been [displaced](#) from their homes, with many experiencing displacement on multiple occasions, notwithstanding that there is not a single place in Gaza that can be called [safe](#). Israel employs [starvation](#) as a method of warfare: 2.3 million residents of Gaza, including our staff, face significant daily challenges in [accessing food and water](#). Reports of deaths from hunger, particularly among children, newborns and infants, are beginning to surface. The situation is particularly catastrophic in northern Gaza, where the presence of Israeli soldiers and troops on the ground has made the delivery of humanitarian aid to hundreds of thousands of civilians who are still located there virtually impossible.

Due to the ongoing genocide in Gaza, every facet of life there has faced utter destruction. The local healthcare system has crumbled as Israel has declared an "[unrelenting war](#)" on the health system in Gaza, rendering it incapable of delivering essential care to the injured, sick individuals, and everyday patients. Educational pursuits have been severely disrupted, with Israeli attacks causing complete destruction to 95 schools and universities, and partial damage to 295 others, as reported by the Government Media Office in Gaza. Israeli airstrikes destroyed 145 mosques, while another 243 were partially damaged. Three churches have been destroyed by Israeli attacks, along with numerous archaeological and [historical sites](#), as well as significant cultural landmarks, contributing to the [erasure](#) of Palestinian history and life throughout Gaza.

Simultaneously with the genocide in Gaza, Israel escalated attacks against Palestinians all across [historic Palestine](#). In the occupied West Bank, between 7 October 2023 and 12 January 2024, the Israeli military and settlers killed 336 Palestinians, including 84 children. Over the same period of time, Israel started a campaign of mass arrest: since 7 October, at least 5875 Palestinians have been [detained](#), as further [punitive measures](#) have been imposed on them and

the existing 5,200 Palestinian prisoners and detainees, including administrative detainees. Palestinians in Israeli custody and detention are subjected to torture, ill-treatment, inhumane or degrading treatment, and enforced disappearances. The Israel Prison Service announced the 'death' of at least seven Palestinian detainees and prisoners. Palestinians holding Israeli citizenship have also experienced various forms of [persecution](#), including arbitrary arrests, threats of citizenship revocation, and a severe crackdown on freedom of speech.

Al Mezan, Al-Haq, and PCHR reiterate that the Palestinian people in Gaza are facing an ongoing genocide. Israel's actions in Gaza—encompassing killings, causing severe bodily or mental harm, deliberately imposing conditions of life aimed at physical destruction, and imposing measures intended to prevent births within the group—constitute genocidal acts under the 1948 Genocide Convention. These acts are committed with the intent to destroy, either wholly or in part, the Palestinian population in Gaza. This intent is substantiated by statements from official Israeli sources and individuals expressing the clear intention to carry out such destruction.

The [recent address from the Israeli Prime Minister](#), delivered last night, underscores the lack of any inclination on Israel's part to cease its genocidal military campaign in Gaza. The remarks made during this speech also underline Israel's refusal to implement a ceasefire in Gaza, in violation of the United Nations General Assembly Resolution [A/ES-10/L.27](#) adopted on 10 December 2023, highlighting the urgency for the International Court of Justice (ICJ) to promptly issue provisional measures.

To this end, we urge the ICJ to swiftly issue provisional measures instructing Israel to cease military operations, refrain from genocidal acts in Gaza, and facilitate the entry of aid and fact-finding teams for accountability purposes, as requested by South Africa. We additionally call on all State Parties to the Genocide Convention to express their endorsements and formally support the legal proceedings initiated by South Africa at the ICJ.

We reiterate our [plea](#) to the Special Adviser on the Prevention of Genocide, Ms. Alice Wairimu Nderitu, to officially acknowledge and publicly affirm that Israel's actions in the Gaza Strip amount to genocide. Additionally, we urge her to

condemn the genocidal rhetoric emanating from Israeli officials and emphasize the inherent dangers that such rhetoric poses to the international community.

Under international law, States must not recognize illegal situations as legitimate and must refrain from assisting in maintaining the illegal situation. States must also impose a [two-way arms embargo](#) on Israel and stop the provision and transit of military equipment that may foreseeably be used in the commission of international crimes.

Responsibility at the State level should be accompanied by individual criminal accountability. We strongly reiterate our calls on the Office of the Prosecutor of the International Criminal Court to promptly issue arrest warrants for Israeli political, security and military officials—especially governmental officials and high-ranking military personnel—believed to be responsible for perpetrating, ordering, planning, and instigating international crimes, including genocide, committed over the past 100 days as well as since 13 June 2014.

Israel's international crimes against the Palestinian people must cease immediately and permanently. To this end, the international community must not only hold Israel and the Israeli authorities accountable, but address the root causes by dismantling Israel's settler-colonial and apartheid regime, and ensuring that all discriminatory and inhumane laws, policies and practices against the Palestinian people are abolished once and for all. The international community must also urge Israel, the Occupying Power, to immediately and unconditionally withdraw from the occupied Palestinian territory, lift the closure and blockade of Gaza, and enable the Palestinian people to fully exercise their inalienable right to self-determination, including their right to return.

مئة يوم وجريمة الإبادة الجماعية في قطاع غزة مستمرة
يدخل الهجوم العسكري الإسرائيلي الواسع على قطاع غزة اليوم الأحد 14 يناير/كانون الثاني يومه المائة، وسط ارتفاع غير مسبوق لأعداد الضحايا، ومنهم أكثر من 70% من الأطفال والنساء، في ظل أوضاع إنسانية تفوق الكارثية نتيجة نزوح قرابة 90% من سكان القطاع البالغ عددهم 2.3 مليون نسمة؛ بفعل أوامر تهجير إسرائيلية متلاحقة، واستمرار اقتحام الاحتلال لجرائم الحرب وجرائم ضد الإنسانية والجريمة الأخطر وهي جريمة الإبادة الجماعية، التي بدأت تتكشف فصولها منذ السابع أكتوبر/تشرين الأول 2023.

وتصر إسرائيل القوة القائمة بالاحتلال على الاستمرار في هجماتها العسكرية ضد المدنيين والمدنات والأعيان المدنية في إطار جريمة الإبادة الجماعية، وذلك بعد يومين من انعقاد محكمة العدل الدولية للنظر في دعوى قدمتها جمهورية جنوب أفريقيا، تتضمن التماسا باتخاذ المحكمة تدابير مؤقتة لحماية الشعب الفلسطيني في قطاع غزة من المزيد من الأذى، وضمان امتثال إسرائيل لاتفاقية الإبادة الجماعية، ووقف عملياتها العسكرية في قطاع غزة فوراً.

وتؤكد مؤسسات حقوق الإنسان الفلسطينية، المركز الفلسطيني لحقوق الإنسان، ومركز الميزان والحق أن استمرار إسرائيل في ارتكاب جريمة الإبادة الجماعية في غزة، بدعم أميركي عسكري ودبلوماسي، إضافة إلى دعم عدد من الدول الأوروبية، وبالنظر إلى ما يدفعه المدنيون/ات في غزة من ثمن جراء ذلك، يستوجب التحرك العاجل من المجتمع الدولي للوقف الفوري لإطلاق النار، واتخاذ جميع التدابير التي تضمن عدم استمرار إسرائيل في ارتكاب جرائمها، وحماية المدنيين/ات وصولاً لتحقيق المساءلة والإنصاف.

وتظهر المتابعة الميدانية لطواقمنا، أن قوات الاحتلال الإسرائيلي واثناء انعقاد جلسات محكمة العدل الدولية في الأيام الماضية، بما فيها قبل وأثناء وبعد الجلسات، استمرت في شن هجماتها العسكرية ضد سكان قطاع غزة المدنيين/ات في حالة عدم اكتراث وتعنت لمنظومة العدالة الدولية.

فعلى صعيد جرائم قتل الفلسطينيين والفلسطينيين، استمرت قوات الاحتلال قصفها للمنازل على رؤوس قاطنيها، وقصف التجمعات التي تضم آلاف النازحين/ات، بمعدل يومي يصل إلى قرابة 135 شهيداً/ة وإصابة 350 جريحاً/ة، وهو ما رفع حصيلة الضحايا، منذ 7 أكتوبر/تشرين الأول الماضي، حتى ظهر يوم 12 يناير/كانون الثاني 2024، إلى 23,843 شهيداً/ة، و60,317 جريحاً/ة، و70% منهم من النساء والأطفال، وفق وزارة الصحة. وبين الشهداء، 10,400 من الأطفال، و7,100 من النساء و337 من الطواقم الطبية و45 من الدفاع المدني، و117 من الصحفيين، وفق الجهات الحكومية في غزة.

وتؤكد طواقمنا، أن العدد الفعلي للشهداء هو أكبر بكثير من الرقم المعلن من وزارة الصحة؛ بالنظر لوجود أعداد كبيرة من الضحايا وهم بالآلاف تحت الأنقاض أو في الشوارع، وفي الكثير من الحالات يضطر الأهالي لدفنهم لتعذر نقلهم للمشفى. وضمن هؤلاء هناك أعداد كبيرة تحللت جثثهم، ما ينذر بانتشار الأمراض والأوبئة الصحية، فضلاً عن انتهاك كرامة الميت.

كما تسببت الهجمات الإسرائيلية بأذى جسدي ومعنوي خطير للفلسطينيين/ات في غزة، بما في ذلك الأطفال؛ فمن بين المصابين/ات، هناك الآلاف من الأطفال ممن بتر لهم طرف أو أكثر، وهناك أعداد كبيرة فقدوا أعينهم، ويوجد ما لا يقل عن 6,200 حالة خطيرة، تستدعي السفر للعلاج في الخارج، ويستمر الاحتلال إعاقه سفرهم بإجراءاته.

وتستمر معاناة نحو 2 مليون نازح/ة، مئات الآلاف منهم اضطروا للنزوح أكثر من مرة نتيجة أوامر التهجير والقصف الإسرائيلي المستمر، والناجمة أيضاً عن توسع الهجوم البري لقوات الاحتلال خاصة في المحافظة الوسطى، وخانيونس.

وباتت هذه المعاناة تفوق الوصف وتمثل وصمة عار في جبين العالم، حيث يضطر السكان للانتقال من مكان لآخر دون أمتعة ودون مواد غذائية وسط أمطار وبرد قارس، ويتكدسون في مناطق جغرافية محدودة، دون رعاية صحية

في وقت تنفّس فيهِ الأمراض المعدية والأوبئة، ويواجهون الجوع والعطش، ليلحقهم القصف الإسرائيلي في خيامهم ومراكز الإيواء.

وتشير مؤسساتنا إلى الواقع الكارثي الذي يعيشه مئات آلاف النازحين/ات الذين بقوا في شمال وادي غزة، حيث تمنع قوات الاحتلال وصول المساعدات الكافية لهم، ولم تسمح سوى بمرور عدد محدود من الشاحنات، وأطلقت النار على المدنيين/ات خلال محاولتهم الوصول لتلك الشاحنات لاستلام بعض المساعدات منها في الأيام الماضية. ورغم تراجع قوات الاحتلال من مناطق متفرقة من غزة وشمالها، إلا أنها مستمرة في عمليات القصف المدفعي والجوي، موقعة خسائر في أرواح المدنيين/ات.

ولا تزال قوات الاحتلال تمنع مئات الآلاف من النازحين/ات من شمال قطاع غزة، الذين هجرتهم لجنوبه، من العودة لمناطق سكنهم التي شهدت تدميرًا شبه كلي، طال أكثر من 70% من المباني والبنى التحتية، كما وإن بعض البلدات والأحياء الكبيرة دمرت بشكل كامل، مثل بلدة بيت حانون وأحياء في جباليا والشجاعية والرمال في غزة. ويعاني أغلب سكان قطاع غزة، بسبب قلة حصولهم على الرعاية الصحية، نتيجة الهجمات الإسرائيلية المتعددة ضد المؤسسات الصحية.

وتسبب تكديس مئات آلاف النازحين/ات جنوب قطاع غزة، بانتشار عدة أمراض وبائية، وباتت الأمراض الموسمية تشكل خطورة كبيرة على حياة السكان في ظل انهيار المنظومة الصحية في مناطق شمال ووسط قطاع غزة، علمًا أن بعض الأمراض التي رصدت في مأوي النازحين/ات تم القضاء عليها عالمياً في القرن الماضي.

ووفقاً للمصادر الطبية فقد رصد نحو 626 ألف حالة مرضية في مناطق جنوب قطاع غزة، مع تعذر الحصول على إحصائيات الحالة الوبائية في شمال قطاع غزة.

يشار إلى أن 30 مستشفى من أصل 36 في قطاع غزة، خرجت عن العمل جراء القصف أو التدمير أو غياب الإمكانيات، وحالياً جميع النازحين/ات شمال وادي غزة يعانون من عدم وجود فعلي للخدمات الصحية رغم إعادة تشغيل بعض المستشفيات والمراكز الصحية بشكل جزئي.

وتسبب الهجوم الإسرائيلي بتدمير أو تعطل نحو 80% من عيادات الرعاية الصحية الأولية في قطاع غزة، وتبقى 7 عيادات عاملة في حين خرجت عن الخدمة 53 عيادة، وهو ما يفاقم انتشار الأمراض ويحد من محاربتها في مراكز الإيواء.

وفي 12 يناير/كانون الثاني 2024، انقطعت شبكات الاتصالات والإنترنت عن غالبية مناطق قطاع غزة، للمرة السابعة منذ بدء الهجوم الإسرائيلي؛ ويوم أمس السبت 13 يناير/كانون الثاني 2024، استهدف الاحتلال طاقماً لشركة الاتصالات الفلسطينية خلال محاولته القيام بأعمال صيانة لشبكة الاتصالات في خان يونس حيث تم استهداف سيارة شركة الاتصالات بقذيفة مباشرة حسب [بيان](#) الشركة، مما أدى إلى استشهاد اثنين من أفراد الطاقم، وهما نادر أبو حجاج، وبهاء الرئيس.

ويفاقم انقطاع شبكات الاتصالات والإنترنت من معاناة السكان لعدم تمكنهم من التواصل مع بعضهم البعض أو مع العالم الخارجي لنقل أخبار قطاع غزة وفضح جرائم الاحتلال، وكذلك يعيق قدرة طواقم الإسعاف والدفاع المدني

عن تلقي الاتصالات عن الأماكن المستهدفة والحرّجى وبالتالي تعيق قدرة الطواقم على تقديم الخدمة في الوقت المناسب.

ونتيجة لاستمرار الهجوم الإسرائيلي، فإن جميع مقومات الحياة في قطاع غزة دمرت بالكامل، فقد توقفت الحياة التعليمية ودمرت الغارات الإسرائيلية (95) مدرسة وجامعة بشكل كلي، و(295) مدرسة وجامعة دمرت بشكل جزئي، وفق الجهات الحكومية بغزة.

ودمرت الغارات الإسرائيلية 145 مسجداً بشكل كلي، و243 مسجداً بشكل جزئي، كما ودمرت 3 كنائس استهدفتها الاحتلال، فضلاً عن العديد من المواقع الأثرية والتاريخية والمعالم الحضارية، وغالبية البنى التحتية في قطاع غزة. كما تعطلت الحياة الاقتصادية والصناعية والتجارية، وبات قلق العائلات توفير الطعام والماء لهم ولأطفالهم.

وترى مؤسساتنا، أن هذا التدمير الممنهج يهدف إلى إلحاق أذى جسدي ونفسي خطير، وإخضاع عمدي لظروف معيشية، بهدف تدمير الفلسطينيين/ات كجماعة وطنية، جزئياً، بصفتهم هذه، وما يدل على ذلك تصريحات صادرة عن جهات وشخصيات رسمية إسرائيلية تعبر عن توفر النية لذلك.

وأمام كل ذلك، نجدد مطالبتنا المجتمع الدولي بالتحرك الجاد والفوري لوقف الهجوم العسكري الإسرائيلي على قطاع غزة، وإلزام إسرائيل القوة القائمة بالاحتلال بالتوقف عن سياسة استهداف المدنيين/ات والأعيان المدنية كأداة انتقام وعقاب وضغط سياسي، واتخاذ إجراءات فعالة لضمان المساءلة على جرائم الحرب وجرائم ضد الإنسانية وجريمة الإبادة الجماعية التي تقترفتها قوات الاحتلال الإسرائيلي في الأرض الفلسطينية المحتلة.

وتحث مؤسساتنا محكمة العدل الدولية، على الإسراع في اتخاذ تدابير تضمن عدم استمرار إسرائيل في ارتكاب جريمة الإبادة الجماعية، وحماية المدنيين/ات والأعيان المدنية، كما وتحث مؤسساتنا الدول الداعمة للعدالة بالإعلان عن دعمها وتقديم طلبات للمحكمة لدعم دعوى جمهورية جنوب أفريقيا في محكمة العدل الدولية.

وتطالب مؤسساتنا المدعي العام للمحكمة الجنائية الدولية بالتسريع في اتخاذ إجراءات عملية لإنجاز التحقيق في الجرائم المرتكبة، بما فيها جرائم القتل الجماعي ضد المدنيين/ات وضمنهم النساء والأطفال، وإظهار الحقيقة والمضي بالخطوات اللاحقة، وخصوصاً، أن الضحايا في فلسطين طال انتظارهم للعدالة والانصاف.

ونجدد مطالبتنا للمجتمع الدولي ضمان إنهاء الاحتلال وتفكيك الاستعمار الاستيطاني ونظام الفصل العنصري الإسرائيلي، وإلغاء جميع القوانين والسياسات والممارسات التمييزية واللاإنسانية ضد الشعب الفلسطيني بأكمله، وتمكين الشعب الفلسطيني من ممارسة حقه في تقرير المصير وعودة اللاجئين واللاجئين دون قيد أو شرط.





Copyright © 2023 Al-Haq Organization, All rights reserved.

Our mailing address is:

Al-Haq Organization

54 Main Street

Ramallah P6008148

Palestine

Want to change how you receive these emails?

You can [update your preferences](#) or [unsubscribe from this list](#).